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Längdråd – protokoll 23-24/9. 
Plats: Scandic Infra City, Upplands väsby 
 
Närvarande: Göran Nilsson, Niklas Jonsson, Joakim Abrahamsson, Lasse 
Jonsson, Patric Björk, Cathrine Engman, Anna Mirårs, Per-Åke Yttergård, Johan 
Eriksson. 
 
Tjänstemän: Karin Ersson, Katarina Medveczky, Gunilla Back (fredag), Johan 
Sares (telefon fredag), Ludvig Remb (telefon lördag). 
 

1) Föregående protokoll. 
Lades till handlingarna.  
 

2) Ny förbundsdirektör.  
Ola Strömberg som har anställts som ny förbundsdirektör presenterade 
sig. Han kommer att vilja träffa längdrådet vid fler tillfällen och diskutera 
rådets roll.  
 

3) Ekonomi. 
Göran Nilsson, rapporterade från förra styrelsemötet. Ekonomin är god 
inom SSF/längd. Många år med bokslut på plus. Nationell budget har inte 
ökat sista åren. Huvuddelen av ekonomin kommer från sponsorer. Det 
finns frågetecken vilka mandat råden har, det finns idag ingen budget att 
besluta om. Johan rapporterade om längds ekonomi och berättade att vi 
har ett stort eget kapital efter några bra år som vi i längdrådet kan 
diskutera.  
 

4) Svenska skidspelen AB.  
Johan Sares berättade om frågetecken kring framtiden för 
stockholmssprinten. Den går ekonomiskt dåligt och får låga betyg som 
arrangör av FIS. Anki Kjellberg har slutat och vi har anställt en ny VD – 
Jimmy Birklin, som började 1/9 på 50% och 1/10 på 100%. Målsättningen 
är att få en ekonomisk bärighet i arrangemanget. Ägarna har bidragit med 
ett aktieägartillskott för att säkra bolaget. 
 

5) Rullskidor.  
Johan Eriksson berättade om arbetsgruppens utformning. Landslagets mål 
är för Nationell verksamhet att jobba för tillgängligheten/möjligheten att åka 
rullskidor. De pratar om rekrytering av barn och ungdom. 
Marknadsföringen handlar till stor del om att visa för vad skidsverige gör 
under en längre säsong än skidor på snö. Regelfrågor är ett viktigt arbete. 
Fantastiskt bra säsong resultatmässigt.  Johan skickar ppt till längdrådet 
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som visar sin prestation. Det jobbar mycket med att få åkarna att känna 
trygghet, att våga misslyckas. 
 

6) Landslag:  
Rikard Grip.  Fantastiska resultat på U23/JVM. Även UOS var 
framgångsrikt. Totalt 14 pallplatser på VC. 3 tjejer topp 12 och bästa kille 
30 plats i totalen. Unga killar tog för sig i slutet av säsongen. Röda tråden i 
media var sjukdomar. Laget gjorde utvärdering efter säsongen och kom 
fram till att vi måste vara närmare de aktiva än vad vi varit. Förstärkning 
skedde då med en till tränare. Tränaren ska hela tiden vara involverade i 
andra delar än träning, t.ex. kost. Varje tränare är chef över 5 aktiva var. 
Viktigt för framtiden är att hemmiljön blir bättre, framför allt för de som finns 
utanför landslaget. Det finns ett stor team bakom hela laget, med både 
medicinsk kompetens, vallateam m.m. Nyheter: Förstärkt tränarstad, 
heltidsanställd fysioterapeut, utökad budget p.g.a dyra resor till b.la. 
JVM/U23, för OS i sydKorea. Katarina M kommer att vara 
kommunikationsansvarig. Jack Impola och Anders Eriksson är nya i 
vallateamet. Prioriterade tävlingar är tour de ski, VC Ulricehamn + Falun, 
för OS PyeongChang, SM veckan Söderhamn, VM i Lahti. De finns 
utmaningar då för OS, JVM/U23 och SM veckan går samtidigt.  
VM Lahti: Boende ligger 60 minuter utanför stadion. I Lahti finns 
utmaningar med transporter till från tävling/prisutdelningar, därför har 
landslaget hyrt ett hus där åkare som ska på en prisutdelning efter loppet, 
eller vallare som kanske vill bo över närmare stadion.  
 
Diskussion om hur vi utvecklar våra elitmiljöer som idag ligger i Falun, 
Östersund och Umeå.  
 

7) FIS.  
Stavlängd, klassisk åkning. Positiv till reglering och det tyska förslaget. 
Niklas tror att direkt efter nästa OS kommer en diskussion ske om den 
klassiska stilen ska vara kvar inom världscup programmet. Vi bör vara 
beredda på den diskussionen och ha en förankrad uppfattning.   
 

8) Ulricehamn/Falun VC 2016:  
Vi beslutar att inleda en process att få Falun och Ulricehamn att byta stil så 
att Ulricehamn kör K stil och Falun F stil. Ludde tar kontakt direkt med 
arrangörerna.  
 

9) Barn & ungdom:  
Anna Mirårs. Arrangörer Ica/Folksam: Det är okej att ge arrangörer en 
option på en period till. Klassindelning: Kan vi lägga in tekniska moment i 
banan för att ge de som är mindre utvecklade en chans att hävda sig? Vi 
tror att det viktigaste är att barnen rör på sig så mycket som möjligt under 
tävlingsdagen. Vi kan eventuellt rekommendera att arrangörerna kör två 
tävlingarna samma dag. Strategiplanen: Står bakom den, men det behövs 
en junior/senior arbetsgrupp. För att försöka täcka det svarta hål som 
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finns efter skidgymnasietiden eller för de som inte går på skidgymnasiet. 
Cathrine tar gärna bollen och driver dessa frågor i vårt längdråd. 
Folksam: Vi ska kommunicera beslutet (att inte öppna fritt) via nyhetsbrev 
och webb.  
 

10) Regler/TD:  
Joakim Abrahamsson. Ny regelbok på G. Jockes roll blir inte aktiv då både 
Ludde och Rikard tar mycket ansvar över dessa frågor. Vi tror det är viktigt 
att Jocke är delaktig i gruppen med den kompetens och erfarenhet han 
har.  
 

11) Utbildning:  
Bör läggas in att våra tränare bör ha en topputbildning på högskolenivå.  
 

12) Elit/Landslag:  
Forskning/utveckling saknas något.  
 

13) Anläggning:  
Per-Åke Yttergård. Stor efterfrågan av vårt stöd för att utveckla 
föreningarnas anläggningar. För vår överlevnad krävs en heltidsanställd på 
SSF för att driva anläggningsfrågor och arbetet med stöd till föreningarna. 
Det har varit lättare att få till investeringar hos de mindre kommunerna.  
 

14) Framtiden:  
Nästa möte. Telefonmöte 14 november kl 8.00, telefon. 
Fysiskt möte i Söderhamn (SM), tid återkommer vi. 
 
Hur arbetar vi vidare inom rådet? Diskussion inom huvudstyrelsen hur 
råden ska arbeta och vilka mandat råden har. Ola har fått i uppdrag att ta 
fram ett förslag. Göran berättade att han har meddelat styrelsen att han vill 
avgå som ordförande i längdrådet. Vi bör samverka med det alpina rådet, 
helst något kortare fysiskt möte.    
 
Samarbete med arbetsgrupper: Viktigt att vi hittar former för detta. Föreslår 
att vi förväntar oss av arbetsgruppen varje år presenterar hur arbetet med 
strategiplanen och att vi hittar tillfällen att träffas fysiskt.  
Vid nästa längdrådsmöte ska vi besluta om ett fysiskt möte under våren.  
 

15) Avslutning 
Göran Nilsson tackade för ett bra möte och avslutade mötet.  
  
 

 


